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PROCES- VERBAL 
încheiat cu ocazia desfăşurării şedinţei extraordinare, convocată de 
îndată,  a Consiliului Judeţean Cluj din data de 09 decembrie 2022 

 

Dl. Alin Tișe:   
Bună ziua. 
Este o ședință extraordinară și există un proiect fundamental pentru 

care am vrut să facem această ședință, mai exact este vorba de proiectul nr. 3 
despre care vom vorbi atunci când vom ajunge la el, colegii mei au lucrat toată 
noaptea la el, fiind termene foarte scurte , până duminică trebuie depuse 
pentru a se putea și implementa, le mulțumesc pentru faptul că au reușit într-
un timp record să ne coordonăm cu județul Bihor și cu județul Alba și să 
promovăn un proiect, spun eu, interesant, care e așteptat de foarte mulți 
clujeni și nu numai. Vom discuta în momentul în catre vom ajunge la acel 
punct, pentru că avem și alte două proiecte considerate de noi de urgență, le 
aveți și pe acestea trimise, iar ca de fiecare dată îmi fac datoria de a vă indica 
textele de lege în baza cărora ne întâlnim, așa încât, doamnelor și domnilor 
colegi: 

 În conformitate cu prevederile art. 179 coroborate cu art. 134  din 
Ordonanța de Urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 
modificările și completările ulterioare, precum și potrivit Hotărârii Consiliului 
Judeţean Cluj nr. 170/2020, republicată, privind aprobarea Regulamentului de 
organizare şi funcţionare a Consiliului Judeţean Cluj, prin Dispoziţia nr. 523 din 
09 decembrie 2022  am convocat Consiliul Judeţean Cluj în şedinţă 
extraordinară pentru astăzi, data de 09 decembrie 2022, ora 1300. Convocarea 
consilierilor judeţeni s-a făcut de îndată, în scris, prin mijloace electronice şi 
telefonic. 

Proiectele de hotărâri a fost postat pe site-ul Consiliului Judeţean Cluj, 
au fost afişate la sediul acestuia şi au fost transmise electronic tuturor 
consilierilor judeţeni. Anunţul cu privire la desfășurarea acestei ședințe publice 
a fost afişat la sediu, postat pe site-ul propriu şi a fost transmis către mass-
media. 

Lucrările prezentei şedinţe extraordinare a Consiliului Judeţean Cluj se 
vor desfășura prin intermediul unei platforme online de videoconferință, 
începând cu ora 1300.  

* 
Începem ședința cu intonarea imnului naţional. 

Se intonează imnul naţional.  
* 

 Înainte de a trece la înregistrarea prezenţei la această şedinţă, trebuie să 
precizez faptul că numărul de membri ai Consiliului Judeţean Cluj, în funcţie 
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de care se calculează atât cvorumul de prezenţă necesar pentru ca şedinţa să 
fie legal constituită, cât şi numărul de voturi necesar pentru adoptarea 
hotărârilor este de 36. 

Pentru a stabili dacă există cvorumul de prezenţă necesar pentru 
desfăşurarea legală a acestei şedinţe, vă propun să ne înregistrăm prezenţa, 
prin tastarea butonului “Particip la şedinţă” de pe platforma online de 
videoconferinţă, după semnalul dat de colegul nostru. Rog să se pregătească 
procedura de înregistrare a prezenţei. 
Se procedează la înregistrarea prezenţei la şedinţă. 

Consultând înregistrarea prezenţei la şedinţă, constat că din totalul celor 
36 de membri în funcţie care compun Consiliul Judeţean Cluj, sunt prezenţi 30 
de membri, fiind îndeplinite prevederile legale pentru buna desfăşurare a 
lucrărilor şedinţei.  
 În acest moment absentează d-na Laura Elena Chiorean, dl. Horea Dorin 
Chirteș, dl. Antal Géza, dl. Iuliu Sămărtean, Dl. Călin Valentin Felezeu și dl. 
Cuibus Valentin.  

* 
Este prezentă la această şedinţă şi doamna Gaci Simona-secretar general al judeţului. 

* 
Mergem mai departe și trecem la aprobarea Proiectului ordinii de zi a 

prezentei ședințe.  
* 

Fiecare proiect de hotărâre înscris în Proiectul ordinii de zi a acestei ședințe este însoțit 
de un referat de aprobare; de rapoartele compartimentelor de resort din cadrul aparatului de 
specialitate al Consiliului Județean Cluj și de avizele cu caracter consultativ ale comisiilor de 
specialitate ale Consiliului Județean, fiind astfel respectate prevederile art. 182 alin. (4) 
coroborat cu art. 136 alin. (8) și alin. (9) din OUG 57/2019 privind Codul administrativ, cu 
modificările și completările ulterioare. 

* 
În continuare supun la vot Proiectul Ordinii de zi.  Vă rog să pregătiţi 

votul electronic.  
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online de 
videoconferinţă. 

În urma operaţiunii de votare se înregistrează: 27 de voturi „pentru” și 3 membri 
nu au votat, astfel că Proiectul Ordinii de zi a fost aprobat. Astfel, ordinea de zi 
cuprinde 3 puncte, după cum urmează: 

 
1. Proiect de hotărâre privind repartizarea pe unități administrativ-

teritoriale a sumei corespunzătoare cotelor defalcate din impozitul pe 
venit încasat suplimentar în anul 2022 
Inițiator – Alin Tișe – președinte 
 

2. Proiect de hotărâre privind alocarea unor sume din fondul de rezervă 
al bugetului local al Județului Cluj în anul 2022 
Inițiator – Alin Tișe – președinte 
 

3. Proiect de hotărâre privind exprimarea acordului Consiliului Județean 
Cluj pentru participarea la implementarea proiectului VELO APUSENI 
- Amenajare trasee cicloturistice în munții Apuseni, pe zona județelor 
Bihor, Cluj și Alba din Investiția I.4 Implementarea a 3.000 km de 
trasee cicloturistice la nivel national, finanțat din PNRR,  Componenta 
11 – Turism și cultură 
Inițiator – Alin Tișe – președinte 

* 
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Dacă sunt situații de conflicte de interese, acestea trebuie anunțate la 
începutul şedinţei, deoarece se consemnează în mod obligatoriu în procesul-
verbal al şedinţei, iar consilierii județeni în cauză sunt obligaţi să se abţină de la 
participarea la adoptarea proiectelor de hotărâri în cauză,  espective aceștia nu 
mai sunt luați în calcul pentru cvorumul necesar adoptării hotărârilor 
respective. 

Dacă sunt astfel de situații, vă rog să le precizați. 
Dl. Călin Marin Tuluc: 

Nu particip la dezbaterea şi votarea proiectelor de hotărâri înscrise în 
Ordinea de zi la pct. crt. nr. 1 și pct. crt. nr. 2. 
Dl. Alin Tișe: 

Vă rog, dacă mai sunt intervenții din partea dumneavoastră? 
Dacă nu mai sunt alte intervenții, atunci a rămas înregistrat tot ceea ce 

ați spus și vă propun să mergem mai departe cu derularea acestei ședințe. 
* 

 În conformitate cu prevederile art. 228 din OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ, 
consilierii judeţeni aflați în conflict de interese au obligaţia să se abţină de la participarea la  
adoptarea proiectelor de hotărârii care le-ar putea produce un folos material și sunt obligați să 
anunţe, la începutul şedinţei, interesul personal pe care îl au la adoptarea proiectelor de 
hotărâri respective.  
 Consilierii județeni care și-au anunţat abținerea de la participarea la adoptarea 
proiectelor de hotărâri pentru situații de conflict de  interese nu mai sunt luați în calcul pentru 
cvorumul necesar adoptării hotărârilor cu privire la care acesta şi-a anunţat interesul şi nu au 
drept de vot la adoptarea acestor hotărâri. 
 În acest contex, recapitulativ, situația abținerilor de la participarea la adoptarea 
proiectelor de hotărâri din această ședință este următoarea:  

1. La Proiectul de hotărâre nr. crt. 1 avem 1 abținere, a domnului Călin Marin Tuluc; 
2. La Proiectul de hotărâre nr. crt. 2 avem 1 abținere, a domnului Călin Marin Tuluc; 

 
* 

Dl. Alin Tișe: 
 Dacă legat de ordinea de zi sunt intervenții? 

Dacă nu sunt intervenții, vă propun să parcurgem ordinea de zi, astfel: 
 

1. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind repartizarea pe unități 
administrativ-teritoriale a sumei corespunzătoare cotelor defalcate din 
impozitul pe venit încasat suplimentar în anul 2022, cu mențiunea că a 
fost analizat în comisiile noastre de specialitate. 
 

 Este cifra primită de la Finanțe, la fel cum am primit-o, am și împărțit-o 
în mod egal și am repartizat-o către UAT-uri. Ca atare, nu a fost nicio, să 
spunem, discuție pe proiecte, pentru că aceștia sunt bani lăsați la dispoziția 
primarului pentru a-și cofinanța proiectele locale. Ca atare, nu am mai, să 
spunem, diferențiat sumele, ci pur și simplu am făcut, așa cum vă spuneam, o 
matematică simplă, ar fi și sumele foarte mici. 

 
Rog Comisia de specialitate nr. 2 să prezinte avizul. 
 

Dl. Lucian Cordiș: 
 Comisia nr. 2 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dl. Călin Cosma: 

Călin Cosma sunt, doar vă mulțumesc domnule președinte. 
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D-na Adela Dehenes:  
 Adela Dehenes! 

Dl. Alin Tișe:   
Pe doamna Dehenes nu o vedem astăzi, ceea ce se întâmplă foarte rar. 

D-na Adela Dehenes:  
Nu, îmi pare rău, sunt pe telefon și nu reușesc să pornesc camera. 

Dl. Alin Tișe:   
Am înțeles. Era o intervenție, o voce de domn înainte de . . .  

Dl. Călin Cosma: 
Călin Cosma sunt. Eu am intervenit, doar voiam să vă mulțumesc, 

domnule președinte.  
Dl. Alin Tișe:   

În regulă. Doamna Dehenes, vă rog, dacă aveți dumneavoastră o 
intervenție? 
D-na Adela Dehenes:  

Eu nu știu pentru ce să mulțumesc, constat că această matematică 
simplă . . . 
Dl. Alin Tișe:   

Nu o faceți atunci, e mai simplu.  
D-na Adela Dehenes:  

. . . matematica simplă, pe care ați pomenit-o anterior, este una care, mă 
rog, e simplu de făcut, însă vreau să fiu consecventă și să spun că acest 
mecanism nu ține cont de cerințele și nevoile reale ale UAT-urilor, chiar dacă 
se dă aceeași sumă și aparent toată lumea trebuie să fie mulțumită. Știm că în 
acest moment există UAT-uri care au încheiat anul financiar, practic, pe 
excedent sau pe neexecutarea bugetară sută la sută, ceea ce înseamnă că au 
rămas cu bani în cont și cărora această sumă nu le folosește, în schimb, există 
UAT-uri care ar putea beneficia de multiplul acestei sume de 7.400 cât se 
acordă și pentru pietruiri urgente, se strică drumuri de pământ și așa mai 
departe. Deci, consider că ar trebui să avem un alt mecanism de distribuire, 
care să țină cont de anumite urgențe pe final de an, și nu numai. Deci, acesta 
este punctul meu, cum spuneam, l-am adus în discuție și cu alte ocazii, am 
discutat și cu colegi separat și poate găsim anul viitor modalitatea să pregătim 
din timp o altă procedură de împărțire. 
Dl. Alin Tișe:   

Știți prea bine că, de data aceasta ceea ce spuneți dumneavoastră nu 
prea se întâlnește cu realitatea, pentru că, nu prea există comune care să aibă 
bani și să nu-i fi putut cheltui. Majoritatea, sau toate comunele și toate orașele 
au cheltuieli mult mai mari decât veniturile. De asemenea, majoritatea au 
facturi neplătite, majoritatea și-ar dori să aibă bugete mai mari și cu siguranță 
fiecare dintre noi ne-am dori să ajutăm mult mai mult comunitățile locale, 
atâta timp cât nevoile lor sunt mult mai mari decât suma alocată, consider că 
era inutil ca pentru această sumă atât de mică, să se facă o discuție inutilă, 
câtă vreme, repet, toate localitățile au nevoie mult mai mari decât am alocat 
noi astăzi, practic noi acoperim o bucățică dintr-o factură sau chiar o factură 
de plată, ori atâta timp cât nevoile sunt mult mai mari în orice localitate ne-am 
duce, cred că era un non-sens. De altfel, știți prea bine că această discuție a 
mai avut loc . . .  
D-na Adela Dehenes:  

Da!  
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Dl. Alin Tișe:   
. . . și dacă veți face un, să spunem, o discuție cu primarii din județ și nu 

am aici în vedere partidele, pur și simplu primarii din județ . . . 
D-na Adela Dehenes:  

Exact! 
Dl. Alin Tișe:   

. . . veți vedea că dorința lor este de a, a majorității, evident, că nu avem 
unanimități, a majorității, va fi să fie suma egală pentru toți, urmând ca ei să-și 
facă completarea bugetului din alte surse de finanțare, bani europeni și așa 
mai departe. Nici de cum, printr-o, să spunem, departajare a lor din acești bani 
spre cofinanțare. Am încercat de mulți ani și v-am mai spus asta la o ședință . . . 
D-na Adela Dehenes:  

Da! 
Dl. Alin Tișe:   

. . . am încercat consultându-mă și cu ei, am încercat și cu consultări între 
consilierii județeni la vremea respectivă și  din toate aceste discuții, finalmente, 
am concluzionat că aceasta este, practic, soluția acceptată de majoritatea, nu 
de toți, și atunci am renunțat în a mai tot dezbate subiectul pentru că, ați 
văzut și dumneavoastră, pe parcursul anului acolo unde apar situații 
excepționale, de urgență, întotdeauna am manifestat deschidere și am ajutat 
localitățile, separat de aceste sume care au, să spunem, au intrat în bugetele 
locale. Dacă veți vrea să se facă o dezbatere anul viitor, din nou, pe acest 
subiect, că e un subiect, într-adevăr, însă, legiuitorul a lăsat la aprecierea 
persoanelor alese, a forului ales, cum ar fi Consiliul Local, Consiliul Județean, a 
lăsat la aprecierea lui, modul în care alocă acești bani de dezvoltare, pentru că 
este responsabil de dezvoltarea locală. Ei, de aceea nu a fost stabilită explicit în 
lege sau într-o anexă unu, două, trei, sau mai multe criterii, ci a lăsat forurilor 
alese, în speță pe noi, pe noi toți, să găsim formula optimă, nu perfectă, 
optimă, pe care o putem găsi, în funcție de nevoile județului, să încercăm să 
ne dezvoltăm echilibrat în județ, dar ca de fiecare dată, rețin, că nu e prima 
dată când interveniți pe acest subiect . . .  
D-na Adela Dehenes:  

Exact! 
Dl. Alin Tișe:   

. . . și de fiecare dată vă spun același lucru, dacă reușim să generăm o 
formulă mai bună, care să fie agreată de toată lumea și care să nu mai mă 
oblige pe mine, să explic de fiecare dată, de ce așa și nu altfel, eu sunt primul 
care susțin acea formulă mai bună. V-am mai spus asta. Nu am găsit-o. 
D-na Adela Dehenes:  

Bine, atunci vă mulțumesc pentru această deschidere, vreau să . . .  
Dl. Alin Tișe:   

Doar trebuie să știți că în plen sunt mai mulți colegi decât șapte 
consilieri de la USR, sau cinci, sunt mai mulți decât cinci, de la USR, și va trebui 
să-i convingeți și pe ceilalți . . .  
D-na Adela Dehenes:  

Da.  
Dl. Alin Tișe:   

. . . că nu e destul că i-ați convins pe colegii dumneavoastră.  
D-na Adela Dehenes:  

Discuția am avut-o chiar și cu colegi din alte partide și există anumite 
formule . . .  
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Dl. Alin Tișe:   
Asta îmi doresc! 

D-na Adela Dehenes:  
. . . și mă bucur că aveți și dumneavoastră deschiderea, așa că, vedeți tot 

ajung să vă mulțumesc în final.  
Dl. Alin Tișe:   

Da, știți că subiectul acesta l-am mai avut în dezbatere, l-am mai avut în 
dezbatere, știți că nu e nou și v-am spus de atunci. Vă spun că și în mandatele 
celelalte, am început prin a dezbate intens cu partidele politice, când era mai 
strâns, să spunem, ponderea în consiliu și era la o limită de un vot sau două, și, 
și atunci s-a dezbătut foarte mult, tot nu s-a ajuns la un numitor comun și 
atunci am renunțat pentru că am dezbătut o dată, de o jumătate de an. Nu a 
existat o majoritate care să colaboreze pe o formulă. Deci vă promit că, ori de 
câte ori, dacă se găsește o formulă rezonabilă, pe care să o agreeze grupurile 
politice și pentru mine ar fi mai ușor, pentru că, repet, majoritatea este una, 
populația este clară, suprafețele sunt clare, adică au existat câteva coordonate, 
absolut obiective, pe care dacă majoritatea le agreează, eu sunt deschis.  
D-na Adela Dehenes:  

Foarte bine! 
Dl. Alin Tișe:   

Dacă nu mai sunt alte intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre 
analizat.  
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online de 
videoconferinţă. 

În urma operaţiunii de votare se înregistrează: 25 de voturi „pentru”, 1 
”abținere” și 4 membri nu au votat, astfel Consiliul Judeţean adoptă Proiectul 
de hotărâre privind repartizarea pe unități administrativ-teritoriale a sumei 
corespunzătoare cotelor defalcate din impozitul pe venit încasat suplimentar 
în anul 2022, acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 230 

* 
*         * 

Mulțumesc! Practic, vă dați seama că la această sumă, unii din primari 
nici nu știu că avem acest proiect pe ordinea de zi, pentru că la o sumă așa de 
mică ne este și jenă să le spunem că le alocăm bani, fiindcă nu le alocăm 
aproape nimic, dar aceasta este suma comunicată de la finanțe și ... 

* 
*         * 

2. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind alocarea unor sume din 
fondul de rezervă al bugetului local al Județului Cluj în anul 2022, cu 
mențiunea că a fost analizat în comisiile noastre de specialitate. 
 

Rog Comisia de specialitate nr. 2 să prezinte avizul. 
 

Dl. Lucian Cordiș: 
 Comisia nr. 2 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dl. Cătălin Sălăgean:  

Bună ziua, da, aș dori să intervin eu, Cătălin Sălăgean sunt. Mă auziți 
oare? 
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Dl. Alin Tișe:   
Vă rog, vă ascultăm domnule consilier! 

Dl. Cătălin Sălăgean:  
Dacă la punctul unu și trei, înțeleg perfect urgența, și mai ales la punctul 

trei, chiar doresc să-mi exprim aprecierea pentru efortul celor care au reușit să 
pregătească un proiect atât de amplu, într-un timp atât de scurt, la punctul 
doi, iarăși avem o situație, la care poate ar fi fost binevenite niște mențiuni, 
niște explicații, că mă refer aici în primul rând la suma pe care o alocăm la 
Căpușu, acolo am văzut că fenomenele invocate de primăria de acolo au 
intervenit în septembrie, la începutul lui septembrie mai exact, ori noi suntem 
în decembrie, ar fi fost util să știm ce demersuri, sau dacă s-au făcut demersuri 
în aceste trei luni care au trecut de când au intervenit acele fenomene 
meteorologice, iar la . . .  
Dl. Alin Tișe:   

Vă explic, dacă doriți.  
Dl. Cătălin Sălăgean:  

. . . iar la suma alocată către Cătina, iar alocăm bani pentru a cumpăra o 
centrală la o școală în, să zicem miez de iarnă, și aici înțeleg necesitate acestei 
alocări, însă iarăși, am o reținere vizavi de aceste sume cheltuite pe ultima sută 
de metri, pe repede înainte. Mi-aș dori din partea primarilor un pic mai multă 
viziune și noi să analizăm și cumva să le și spunem lor că aceste proiecte ar 
trebui să vină din timp. Nu reparăm școli după ce începe anul școlar, ori să 
cerem bani pentru reparații la trei luni de când au intervenit anumite situații.  

Mulțumesc.  
Dl. Alin Tișe:   

Da, sigur, o să vă rog să discutați direct cu domnii primari să le dați 
aceste directive, să le spuneți cam până la ce dată să aibă curajul să depună 
spre noi, sau să le înainteze, ca să știe exact cam la ce perioadă vă referiți 
dumneavoastră, sunt convins că o să vă asculte primarii în majoritatea 
localităților, și pe noi ne ajută foarte mult, vă dați seama că, dacă dânșii nu vor 
mai depune astfel de cereri începând din luna, să zicem, pe care o stabiliți 
dumneavoastră cu ei, noi vom avea liniște și nu vom mai avea cereri de alocări. 
Eu susțin chestiunea aceasta și chiar vă rog să luați legătura personal cu toți 
colegii noștri primari.  

Legat de al doilea subiect, legat de, adică, practic e primul subiect, în 
ordinea asta le-ați precizat, respectiv, podul. Dacă vedeți în anexă, există o 
constatare făcută de către Comitetul pentru Situații de Urgență, într-adevăr, 
din septembrie, tocmai aici este urgența, că, constatându-se în acel moment 
această pagubă, Primăria a încercat să obțină finanțare din toate părțile și n-a 
reușit din păcate, și teama că acum vine iarna și acel drum se va bloca în 
totalitate și atunci au apelat la noi pentru a aloca cât putem din această sumă 
pentru a putea să facă acea trecere, sau acel pod, să-l facă funcțional și să 
treacă iarna. Se justifică o dată cu atât mai mult pentru că, repet, există o 
constatare a unui Comitet pentru Situații de Urgență, paguba este mai mare, 
constatată de acest comitet, iar noi nu venim acum decât să îi oferim 
primarului o șansă de a putea să aducă acel drum la stadiul de a se putea 
circula, repet, este un pod, care dacă rămâne blocat peste iarnă, nu mai poate 
merge autobuzul de copii și așa mai departe. Deci, din punctul meu de vedere 
cred că se justifică această urgență și de aceea am și acceptat-o, pentru că 
neavând banii din altă parte, primarul e obligat să mențină acest drum în 
circulație și eu văd aici urgența, în mod evident.  
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Cel de-al doilea subiect legat de alocarea de sume de bani pentru 
centrală, este vorba de o sumă care o vedeți și dumneavoastră, pentru a se 
schimba centrala școlară, este o sumă pe care primarul a justificat-o prin mai 
multe oferte de pe piață și practic suma în sine este, dacă ne uităm la ea, într-
adevăr, este o sumă cu care poți să achiziționezi o centrală medie, pentru a 
încălzi o școală. Este vorba de o centrală care s-a defectat și primarul nu putea 
să estimeze, să prognozeze, să previzioneze data la care se va strica centrala și 
atunci, de aceea, în ultimul moment a venit spre noi cu sprijin, cu cerința de a-l 
ajuta. Nu știu dacă explicațiile mele v-au satisfăcut, dar vă stau la dispoziție, 
după ce veți discuta și cu primarii, să găsim formula optimă pentru a-i ajuta 
mai mult, dacă se poate.  

Vă rog, dacă mai sunt intervenții? 
Dl. Călin Cosma:  

Din ce văd eu … Călin Cosma sunt. La adresa făcută de către Primăria 
Cătina, zice că s-a făcut o cercetare de piață și reparația actualei centrale ar 
costa mai mult decât o centrală nouă . . . 
Dl. Alin Tișe:   

Exact!  
Dl. Călin Cosma:  

. . . din ce văd din adresa de la . . .  
Dl. Alin Tișe:   

Exact, pentru că e centrală veche, așa este. 
Dl. Călin Cosma:  

Da.  
Dl. Alin Tișe:   

Așa este, dar cred că discutăm și aici în zadar, doar dorința de a discuta, 
pentru că sumele într-adevăr se încadrează în sumele de piață a unor centrale 
termice și cu toții trăim în lumea reală și știm cât costă o centrală nouă și într-
adevăr, dacă o centrală e foarte veche, să o repari, costă foarte mult. Adică, nu 
cred că primarii, primarul de acolo și cu echipa, au exagerat cerând această 
sumă. Din contră, mi se pare că este absolut rezonabil ce au cerut.  
Dl. Cătălin Sălăgean:  

Îmi cer scuze că intervin iar. Eu nu contest necesitatea și nici suma, nu 
m-am referit la sumă . . .  
Dl. Alin Tișe:   

Dar atunci, ce contestați, că ne înnebuniți de cap pe toți!?  
Dl. Cătălin Sălăgean:  

. . . nu am contestat nimic, am zis doar faptul că centrala e veche și nu ar 
da randament și are mai bine de 10 ani, după cum scrie în proiect, în cererea 
lor, pardon, asta se știa din timp și . . .  
Dl. Alin Tișe:   

Da, numai că dumneavoastră nu înțelegeți cum funcționează 
administrația publică locală. Un primar, nu are întotdeauna banii să facă tot ce 
vrea în momentul T zero. E ca într-o familie, de multe ori ai multe probleme, ți 
le așezi într-o ordine pe care crezi tu că, să spunem e prioritară, sau funcție de 
capacitate financiară. Cu siguranță, această centrală ar fi trebuit schimbată 
mai de demult, cu siguranță și anul trecut, probabil, funcționa, cum a 
funcționat, da, probabil primarul nu a avut capacitatea să o schimbe, iar noi n-
am avut capacitatea să-l ajutăm. Asta nu înseamnă că acuma nu o putem 
face, sau dacă o putem face, să nu o facem. Dacă dumneavoastră erați 
interesat să aflați subiectul, ați fi putut suna, să puneți mâna pe telefon, să-l 
sunați pe domnul primar din Cătina și să-l întrebați: “ Domnule primar, de ce 
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acum, de ce nu ieri, de ce nu alaltăieri, da ce nu anul trecut? De ce suma asta 
și nu mai mare, nu mai mică? „ 
Dl. Cătălin Sălăgean:  

Dacă știam din timp, vă asigur că l-aș fi sunat, dacă aveam proiectele 
mai repede . . . 
Dl. Alin Tișe:   

Într-adevăr a fost târziu. . .  
Dl. Cătălin Sălăgean:  

Oricum mulțumesc pentru explicație . . .  
Dl. Alin Tișe:   

. . . dar sunt convins că n-ați fi făcut asta, dar accept că astăzi din cauză că 
v-am trimis proiectul cu întârziere, n-ați putut discuta cu domnul primar, dar 
vă asigur că de fiecare dată când avem câte un proiect care vizează câte o 
localitate, dacă veți discuta cu domnii primari, o să vă lămurească, că doar și la 
mine vin și-mi spun aceleași lucruri pe care vi le-ar spune și dumneavoastră, 
nu-mi spun alte lucruri.  
D-na Marinela Marc:  

Domnule președinte, dacă-mi dați voie? Marinela Marc sunt! 
Cred că ar trebui să supunem la vot proiectul, mi se pare că colegii noștri 

doresc să se audă vorbind cu orice preț, abuzând de timpul nostru.  Nu cred că 
merită să discutăm atât, dacă se justifică, nu se justifică. Știm cu toții ce bugete 
au primarii, nu puteau să își permite înainte de 1 septembrie să-și cheltuie tot 
bugetul, sperau probabil că nu se va strica această centrală. Dacă la momentul 
ăsta nu mai e funcțională și noi putem să îi ajutăm, cred că e foarte bine că 
facem acest lucru, fără să întindem atât povestea asta pe toate fețele, dacă 
știa, dacă nu știa, dacă putea, dacă nu putea, de ce putem acum, de ce nu am 
putut altădată? E foarte bine că putem, din fondul de urgență, că avem aceste 
sume și putem să intervenim punctual atunci când sunt urgențe.  

Mulțumesc! 
Dl. Mihai Iepure:   

Domnule președinte, dacă îmi permiteți, o scurtă intervenție? 
Dl. Alin Tișe:   

Da, am reținut, doamna Marinela Marc, și eu sunt aceeași părere. Eu zic 
să ne oprim, mai doriți să discutăm acest proiect care mi se pare atât de clar și 
de . . .  
Dl. Mihai Iepure:   

O scurtă intervenție, domnule președinte, o lămurire. 
Dl. Alin Tișe:   

Da, sigur, vă rog, nu pot să vă, evident  . . .   
Dl. Mihai Iepure:   

Domnule președinte, grupul USR va susține acest proiect. Ce dorea să 
spună Cătălin prin intervenția lui este . . . 
Dl. Alin Tișe:   

Ia spuneți-ne că poate că ați înțeles dumneavoastră mai bine. 
Dl. Mihai Iepure:   

Doar o precizare, dacă cumva aflăm în vară, că sunt probleme, poate 
reușim să îi ajutăm, în vară, astfel încât la începerea școlii să nu mai fie 
probleme. Atât, votul nostru va fi pentru. 
Dl. Alin Tișe:   

Rugămintea mea este, să-i convingeți și dumneavoastră pe domnii 
primari să facă cereri către noi, atunci când vreți dumneavoastră. 
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Dl. Mihai Iepure:   
Nu e vorba de când vrem, domnule președinte . . .  

Dl. Alin Tișe:    
Poi dumneavoastră ați vrea până în vară și dacă primarul nu vrea până în 

vară ce o să-i faceți?  
Dl. Mihai Iepure:   

Nicio problemă, domnule președinte, noi am zis că susținem, ar fi 
oportun pentru copii să înceapă școala, în cele mai bune condiții . . .  
Dl. Alin Tișe:    

Dar dumneavoastră credeți că noi, ceilalți din consiliu nu ne dorim asta? 
Dl. Mihai Iepure:   

Acesta e și probabil și motivul pentru care ați promovat acest proiect. 
Dl. Alin Tișe:    

Oare domnul Sălăgean, nu știe că și noi ceilalți ne dorim să avem condiții 
bune pentru copii la școală, sau crede că vrem să stea copiii în frig? 
Dl. Mihai Iepure:   

Acesta este, cred, și motivul pentru care ați promovat acest proiect, 
domnule președinte și propun să-l supunem la vot. 

 Mulțumim frumos! 
Dl. Alin Tișe:    

Deci mi-aș dori să existe aceste posibilități din timp, să putem estima, să 
avem din vară tot ce înseamnă iarna următoare, doar că viața nu este așa cum 
v-o imaginați dumneavoastră întotdeauna. Și eu mi-aș dori să funcționeze într-
un anumit fel, dar nu întotdeauna se întâmplă. Viața este altfel, e diversă, nu e 
numai în alb și negru. Are și nuanțe de roz, de verde, de portocaliu. De ce-o 
mai fi, nu știu ce culori aveți dumneavoastră la USR acum. 
Dl. Mihai Iepure:   

Albastru. 
Dl. Alin Tișe:    

Și eu mi-aș dori să fie toate lucrurile așezate și să putem să dăm un vot la 
început de an cu tot ce înseamnă proiectele pentru un an și să le stabilim 
atunci toate și să le urmărim, și o dată la final sau la mijloc de an și să nu mai 
trebuiască să tot schimbăm hotărâri, dar viața e altfel. Dar, în a spune 
dumneavoastră cum să facă primarii, asta e complicat, pentru că e un demers 
fără șanse de reușită. Primarii sunt aleși, au greutățile lor la nivelul localității, au 
bugetele pe care le au, și nu întotdeauna se pot încadra în ceea ce noi le 
recomandăm. Da, faceți-o să vedeți ce reacții o să aveți. S-ar putea să pierdeți 
și singurul primar pe care îl aveți. 
Dl. Mihai Iepure:   

Nu, nu se pune problema.  
Dl. Alin Tișe:    

Știu și eu, ziceam așa doar.  
Dacă mai sunt intervenții?  
Și apropo de ipocrizia colegului dumneavoastră Sălăgean, primarul 

dumneavoastră din comună, singurul primar, a făcut aceeași cerere acum o 
săptămână sau două, sau acum o ședință, având o situație de urgență tocmai 
la centrala de la școala din localitate, făcută în timpul derulării ședințelor 
noastre, repet, acum o lună sau două, n-a făcut-o din vară, nu, acum câteva 
săptămâni, dacă vă uitați pe hotărâri, o găsiți, în care tocmai acest lucru, 
săracul, cerea și dânsul, i s-a defectat centrala și cerea să îi alocăm bani ca să 
înlocuiască centrala la școală și al doilea, să-i înlocuim acoperișul la școală și 
tocmai la fel l-am tratat și pe acel coleg al nostru, domnul primar din 
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localitatea respectivă, pentru că nu avea cum să-și dea seama că i se 
defectează centrala și i-am alocat acea sumă de bani și atunci întrebare?  

Dacă am făcut la fel și am alocat primarului că a apărut această 
problemă? Acuma de ce luăm cuvântul și spunem că tocmai ceea ce am făcut 
în cazul a doi primari nu e prea bine, ca ar trebui din vară, că nu din vară, în 
toamnă, și ca ar trebui să știm cu toții, ca primarii să vadă, să vină, să facă, să 
facă și așa mai departe. Vedeți, aici este ipocrizia maximă, pentru că același 
lucru l-am făcut pentru un alt primar și pentru un alt primar, au fost până 
acum mai mulți primari, dar acuma îmi vine minte primarul care e din partidul 
dumneavoastră, nu l-aș fi dat exemplu. Au fost și de la alte partide, da, acolo n-
au fost din partea PSD reproșuri, că de ce le alocăm, să spunem, în timpul 
anului bugetar? 
Dl. Cătălin Sălăgean: 

Domnule președinte . . .  
Dl. Alin Tișe:    

Asta este, vedeți . . . ?  
Dl. Cătălin Sălăgean: 

Bine, mă simt obligat să răspund, că m-ați acuzat de ipocrizie. . .  
Dl. Alin Tișe:    

Spuneți-ne în cazul colegului dumneavoastră de la Panticeu de ce nu 
vreți  . . .  
Dl. Cătălin Sălăgean: 

Dar nu la aceasta vreau, că nu vreau să intru într-o dezbatere pe aceste 
aprecieri pur personale ale dumneavoastră . . .  
Dl. Alin Tișe:    

Știu că nu vreți, da, asta s-a întâmplat, știți? 
Dl. Cătălin Sălăgean: 

Vreau doar să vă amintesc de situația de la Triteni, unde chiar eu am fost 
cel care v-am semnalat. Am alocat o grămadă de bani și acei bani erau să 
meargă pe un microbuz școlar, vechi, cu 100.000 de kilometri și vai și amar de 
el.  
Dl. Alin Tișe:    

Da, până la urmă s-a dus pe ceea ce am dorit cu toții, am preîntâmpinat 
o eventuală . . .  
Dl. Cătălin Sălăgean: 

Știu că s-a dus, dar pentru că, am urmărit traseul acelor bani și am văzut 
unde ar fi putut să meargă chiar dacă noi am discutat altceva . . .  
Dl. Alin Tișe:    

Da, domnul Sălăgean, dar acuma discutăm de o sumă pentru a înlocui o 
centrală, într-o comună, despre asta vorbim acum.  
Dl. Cătălin Sălăgean: 

Am înțeles, trebuie să avem grijă de banul public și dacă e vorba de un 
leu, nu doar la sume mari.  
Dl. Alin Tișe:    

Da, ce să spun, dumneavoastră, cu siguranță, gestionând mulți bani, știți 
mai bine decât mine cum se administrează, mai ales banii, că înțeleg că vă 
ocupați de asta, nu? Administrați banii oamenilor, pe asociațiile de proprietari?  
Dl. Cătălin Sălăgean: 

Asta e altă discuție, o putem avea în privat.  
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Dl. Alin Tișe:    
Bun, hai să mergem mai departe. Da păi m-am uitat, am văzut că 

firmele dumneavoastră se ocupă cu de astea și de asta spun că, cu siguranță, 
știți mai bine ca mine.  

Bun, hai să mergem mai departe, atunci, să vorbim despre proiectul în 
sine, că deja nu mai . . . L-am votat? Că m-am amețit de cap. Nu l-am votat 
acesta, deci nu a fost supus votului dumneavoastră, așa încât vă cer îngăduința 
să supunem la vot, proiectul doi, așa cum el a fost formulat, cu cele două sume 
de bani, pentru cele două localități. 

Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online 
de videoconferinţă. 

În urma operaţiunii de votare se înregistrează: 27 de voturi „pentru” și 3 
membri nu au votat, astfel Consiliul Judeţean adoptă Proiectul de hotărâre 
privind alocarea unor sume din fondul de rezervă al bugetului local al 
Județului Cluj în anul 2022, acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 231 

* 
*         * 

3. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind exprimarea acordului 
Consiliului Județean Cluj pentru participarea la implementarea 
proiectului VELO APUSENI - Amenajare trasee cicloturistice în munții 
Apuseni, pe zona județelor Bihor, Cluj și Alba din Investiția I.4 
Implementarea a 3.000 km de trasee cicloturistice la nivel national, 
finanțat din PNRR,  Componenta 11 – Turism și cultură, cu mențiunea că 
a fost analizat în comisiile noastre de specialitate. 
 
Aș vrea să vă spun că am avut ieri o discuție cu omologii mei, cu 

președinții de Consilii Județene îndeobște, și cu alții care nu puteau intra în 
această fază, dar am discutat foarte clar cu Bihorul și cu Alba și urmare a 
acestei discuții am considerat că este oportun și necesar să ne asumăm acest 
proiect mare. Este un proiect impresionant, dacă îl veți parcurge, prin care, în 
parteneriat cu județele Bihor și Alba, reușim să creăm o rețea de piste de 
biciclete care, pe de o parte sunt, unele pe trasee noi, altele se vor conexa și se 
vor intersecta cu alte bucăți de pistă, pe care au reușit să-și implementeze, sau 
o vor implementa anumite localități, fie singure, fie în ADI-urile lor, fie în cazul 
Turda, Câmpia, împreună cele două orașe și noi, vom veni și ne vom uni cu 
aceste trasee, pentru a ajunge la limita județului Cluj. Discutăm despre 224 de 
kilometri de piste de biciclete, pe raza județului Cluj, 20 de localități din județul 
Cluj sunt afectate, mai exact, vizate, două orașe mari, la care se adaugă cele 
care au deja un proiect gândit, respectiv Cluj-Napoca, Turda și Câmpia Turzii, 
adăugate la cele două, practic, vom avea patru orașe prinse în acest proiect și 
18 comune, care sunt de asemenea prinse în acest proiect.  

Totodată, în această finanțare este prins și județul Bihor, care are, repet, 
un număr de kilometri, care este prins în acest proiect, respectiv 82 de 
kilometri. Finanțarea este de sută la sută prin PNRR, cu o finanțare limitată la 
82.500 de euro pe kilometru, cu alte cuvinte, valoarea pentru cei 224 de 
kilometri, pe care noi i-am gândit pentru județul Cluj, este de 18.480.000 de 
euro.  

De asemenea, mai vreau să vă spun că, reușim o performanță de a uni 
pentru prima dată în România, dacă se vor implementa, repet, două municipii, 
reședință de județ, pe bicicletă, respectiv Cluj-Napoca și Oradea, iar în ceea ce 
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ne privește pe noi, cu cea mai mare suprafață de piste, respectiv 224, vom 
atinge atât partea de vest, conexiunea cu Oradea și intrarea din această zonă a 
pistei de bicicletă, cu un traseu care va merge pe toată zona montană, până la 
Gilău, ajungând practic până în Cluj-Napoca, după care mergând pe două 
brațe, una spre nord, încercând să unim și să mergem spre județele din nord, 
și le aveți în față, practic, și aceste localități. Vă rog, dintre colegii mei, să le 
rearate harta, harta cu traseele și de asemenea spre sud, sud-est, comunele 
mergând spre Turda-Câmpia Turzii și continuarea cu traseul și cu ceea ce 
dânșii au gândit pentru această zonă, tot în materie de piste de biciclete.  

Pistele se vor face pe drumuri județene, domeniul public al localităților 
sau privat, și domeniul public sau privat al județului, vom încerca să facem cât 
mai puține exproprieri, să folosim drumurile existente și de asemenea în 
domeniul public sau privat, și nu în ultimul rând, după cum vedeți și 
dumneavoastră, vom avea o acoperire echilibrată a județului. Colegii mei au 
muncit foarte mult pentru a găsit formulele optime, au muncit toată noaptea 
împreună cu colegii din Bihor și colegii din Alba, pentru a putea să găsească 
formula optimă.  

Acesta este proiectul pe care am considerat că e important să îl 
susținem și vom vedea exact ce finanțare va primi și cum va fi finanțat, în 
perspectivă.  

Localitățile care sunt vizate, așa cum am citit, sunt: Dej, Gherla, Aiton, 
Beliș, Bonțida, Călățele, Feleacu-Iclod, Iclod-Jucu, Gilău-Iclod, Jucu, Mărișel, 
Mica, Mintiu Gherlii, Poieni, Râșca, Săcuieu, Săndulești, Tureni, Vad și orașele de 
care vorbeam, Turda, Câmpia Turzii, care au gândit un astfel de proiect. Din 
păcate, n-am putut să vă trimitem mai repede proiectul, însă aveți informațiile, 
datele, poate răsfoind puțin proiectul, aveți întrebări, vă rog să interveniți dacă 
sunt discuții pe acest subiect. Indiferent despre ce discuții vorbim. 
D-na Adela Dehenes:   

Adela  Dehenes, dacă îmi permiteți? 
Dl. Alin Tișe:    

Vă rog! 
D-na Adela Dehenes:   

Domnule președinte, imaginea cu rezultatul final este extraordinar de 
faină și aș vrea să existe la nivelul forului nostru un angajament că rezultatul, 
după punerea în practică a acestui proiect, va arăta așa cum este imaginea, 
pentru că acesta este standardul care permite realmente să te bucuri de o 
pistă de biciclete. Deci, aceea de a fi oarecum la distanță, de a avea o marjă 
verde, de o parte și de alta, deci nu lipit de drumul județean, în măsura 
posibilităților. Vreau să cred că vom avea grijă atât de proiectul tehnic, de 
caietul de sarcini și de execuția efectivă, ca să ajungem la un astfel de rezultat.  

Mulțumesc!  
M-ați auzit?  

Dl. Andrei Szegedi:    
Da da, avem o mică defecțiune, imediat revine domnul președinte. 
................................................... 

Dl. Alin Tișe:    
Oare ne auziți într-un final?  
Stimați colegi, oare mă mai auziți? 

Dl. Mihai Iepure:   
Acum da! 

Dna. Adela Dehenes:   
Da! 
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Dl. Dumitru Drăghici:  
Da, vă auzim foarte bine! 

Dl. Alin Tișe:    
Mă auziți?  

Dl. Andro Marinel: 
Da, vă auzim!  

Dl. Alin Tișe:    
Da, o să încercăm, stimați colegi, o să încercăm ca să evităm pe viitor și 

să reducem cât putem de mult aceste probleme tehnice, să facem ședința 
ordinară în format clasic, probabil de anul următor și doar excepționalele, 
situații de urgență, să le facem în formatul acesta de online. Așa m-am gândit 
cu colegii, să planificăm într-o astfel de formulă și atunci vom elimina aceste 
probleme tehnice. Dacă mă reauziți, atunci vă propun să reluăm dezbaterea la 
acest punct.  

În momentul în care s-a întrerupt convorbirea, cred că era doamna 
Dehenes, da?  
D-na Adela Dehenes:   

Nu m-ați auzit?  
Dl. Alin Tișe:    

Da, dacă sunteți amabilă să ne recomunicați ceea ce ați dorit, pentru că 
eu unu nu mai am reținut ce ați spus.  
D-na Adela Dehenes:   

Bine, mulțumesc!  
Eu am spus că, imaginea pe care ne-o prezentați este una extraordinară 

și că sper ca rezultatul final să semene cu ceea ce vedem acum.  
Dl. Alin Tișe:    

Aveți de făcut propuneri la acest proiect? Grupul USR? 
Dl. Mihai Iepure:   

Domnule președinte, cred că trebuie să dați cuvântul comisiei și colega 
noastră Elena va exprima poziția noastră.  
Dl. Alin Tișe:    

În regulă!  
Rog Comisia de specialitate nr. 7 să prezinte avizul. 

D-na Elena Muscă: 
Bună ziua!  
Comisia nr. 7 acordă aviz favorabil și cu această ocazie nu pot decât să-

mi exprim bucuria că am ajuns să votăm, să acord și avizul în primul rând, pe 
comisie, pentru acest proiect, chiar îl așteptam de mult. Știți foarte bine că am 
mai întrebat despre traseele cicloturistice din Cluj și mă bucur și vreau să felicit 
doamnele și domnii din Consiliul Județean pentru efortul de a pregăti acest 
proiect.  
Dl. Alin Tișe:    

Da, mulțumim!  
Dacă aveți propunere concretă, legat de modificarea sau completarea 

proiectului, vă rog?  
D-na Elena Muscă: 

Fiind vorba de un acord, în acest moment, o să vedem mai departe . . .  
Dl. Alin Tișe:    

Bine! 
D-na Elena Muscă: 

. . . pe următorii pași de implementare, mulțumim! 
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Dl. Alin Tișe:    
Vreau să știți că am comunicat deja cu localitățile, pentru că acum 

domnii primari trebuie să-și dea propria hotărâre de consiliu și am încercat să 
îi convingem să facă de urgență ședință și dânșii, acum, în perioada asta se 
întâmplă, în aceste ore, ședințele lor de Consiliu Local. Le mulțumesc domnilor 
primari pentru înțelegere și de asemenea, Bihorul și Alba care de asemenea 
trebuie să își aprobe protocolul și hotărârea în ședință de Consiliu Județean și 
la fel evident localitățile prin care va trece pista din aceste județe.  

Este un proiect în care am colaborat excelent cu colegii noștri de la cele 
două Consilii Județene și sper, am avut o primă colaborare, dacă știți la drumul 
de la Răchițele-Pislop-Ic Ponor, unde noi am reușit să finalizăm și așteptăm 
conexiunea cu cele două drumuri, cel care vine din Alba, respectiv, Bihor și 
acolo ne vom intersecta cu cele trei drumuri județene, și iată că acum, al doilea 
proiect în care reușim să stabilim o punte de legătură și mă bucur că începem 
încet să gândim și astfel de proiecte regionale, chiar dacă aici discutăm despre 
un proiect mai mic, legat de biciclete, poate în perspectivă, vom discuta și de 
șosele rapide și de alte lucruri între noi, și de un aeroport regional și așa mai 
departe, care să nu să nu afecteze dezvoltarea decât în bine a județelor 
noastre.  

Bun, dacă mai sunt intervenții? 
D-na Elena Muscă: 

Aș mai vrea eu o singură clarificare, cu referire la cei 210 kilometri care 
apar în proiect, se referă la kilometri în județul Cluj sau și kilometri în Bihor și 
Alba, și dacă . . . ? 
Dl. Alin Tișe:    

Doar în Cluj . . .  
D-na Elena Muscă: 

. . . doar în Cluj, cei 210, bine . . .   
Dl. Alin Tișe:    

. . . doar în Cluj, Bihorul are 60 de kilometri, total în Bihor, noi suntem cu 
mulți kilometri, că suntem județ mare. Deci acești kilometri sunt doar în Cluj, 
la cei 210, practic se adaugă acele bucăți pe care le vedeți pe hartă, cu albastru, 
care vor duce la 244 total. Acelea sunt proiecte deja gândite de primar, local, 
între două orașe sau între două - trei comune . . . 
D-na Elena Muscă: 

Comune. 
Dl. Alin Tișe:    

Deci, 210, cu ce mai sunt prinse în alte proiecte, suntem în 244, doar pe 
raza județului Cluj.  
D-na Elena Muscă: 

Mulțumesc tare mult! 
Dl. Alin Tișe:    

Bun, dacă mai sunt intervenții din partea dumneavoastră? 
Dl. Mihai Iepure:   

Domnule președinte, doar o precizare, acum mi-au scris colegii de la Dej, 
și ei au ședință de îndata, exact așa cum ați spus și dumneavoastră, și ca să fie 
foarte clar, felicităm pentru activitate colegii din Consiliul Județean și vom 
susține acest proiect. 
Dl. Alin Tișe:    

Da, mulțumim foarte mult, dacă mai sunt intervenții?  
Bun, dacă nu, atunci vă propun să trecem la vot pentru acest proiect.  
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Dl. Lucian Cordiș:    
Domnule președinte, Lucian Cordiș sunt! 

Dl. Alin Tișe:    
Da, domnul consilier, vă rog? 

Dl. Lucian Cordiș:    
M-a sunat domnul Iancu, colegul nostru, domnul Iancu Gheorghe, că nu 

mai poate vota și votul lui este pozitiv. Votează pentru. 
Dl. Alin Tișe:    

Da de ce nu mai poate vota? 
Dl. Lucian Cordiș:    

I s-a întrerupt, nu știu, e plecat undeva și era . . .  
Dl. Alin Tișe:    

Păi eu cred că domnul Iancu, dacă totuși vrea să comunice cu noi, 
trebuie să comunice înainte de ședință dacă are o problemă, unu la mână, doi, 
ar trebui ca măcar din banii pe care-i ia ca și consilier să-și pună la punct un 
sistem performant de internet care să poată să-i dea posibilitatea de a 
comunica cu noi, decent, și dacă nu poate niciunul din astea două, ar putea să-
și dea și demisia, să lase pe altcineva, dacă nu comunică deloc și nici nu 
participă la nicio ședință, nu știu de ce-l mai plătim pe domnul Iancu, ca și 
consilier județean, dacă nu-i funcționează nimic, nu-i funcționează la domnul 
Iancu. Sincer, nu înțeleg, ce am putea noi să facem pentru el, să-i funcționeze 
un internet. Dacă nu se pricepe să pornească un calculator și să vorbească la 
un microfon, eu ce pot să fac? Lucruri simple. 
Dl. Lucian Cordiș:    

Acum nu vreau să-l apăr dar la primele două puncte . . .  
Dl. Alin Tișe:    

Eu înțeleg, dar nu-i prima dată când domnul Iancu are probleme . . .  
Dl. Iancu Gheorghe:  

Alo, mă auziți?  
Dl. Alin Tișe:    

. . . dacă, da, nu reușește și nu se descurcă, să lase locul altuia . . .  
Dl. Lucian Cordiș:    

Da a fost prezent la primele două puncte, domnule președinte.  
Dl. Alin Tișe:    

. . . să meargă la plimbare, să se ducă . . . vă rog!  
Da, cu tot respectul, îmi pare rău pentru colegul nostru, dar nu pot să 

stau de fiecare dată să îl verific dacă știe sau nu, sau dacă are sau nu internet. 
Adică, ce putem noi face ca să-i meargă, dânsul ar trebui să facă?  
Dl. Iancu Gheorghe:  

Acum mă auziți? Alo?  
Dl. Alin Tișe:    

Da, v-aud! Cine e acolo, vă aud!  
Dl. Iancu Gheorghe:  

Acum am reușit și mi-am refăcut rețeaua.  
Dl. Alin Tișe:    

Cum ați refăcut-o, că sunt curios!? 
Dl. Iancu Gheorghe:  

Poftim? Sunt în trafic undeva și probabil că n-am avut semnal.  
Dl. Alin Tișe:    

Da, vă rog mult de tot, când știți că aveți ședință, încercați să vă localizați 
într-o încăpere, într-o clădire, că doar se învârte pământul și dacă stați pe loc o 
oră. 
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Dl. Iancu Gheorghe:  
Mi-a căzut rețeaua și nu mai știu, m-am oprit undeva unde am avut 

semnal. 
Dl. Alin Tișe:    

Domnul Iancu, încercați când avem ședință de Consiliu Județean pentru 
o oră, pentru două, să vă localizați într-o zonă, într-o încăpere, într-o clădire, 
sigur pe cât puteți, cu internet bun și să putem comunica două ore, domnul 
Iancu, că nu se întâmplă nimic, dacă două ore pe lună faceți acest efort. 
Dl. Iancu Gheorghe:  

La punctul unu și doi am votat, la punctul trei votez favorabil, pentru. 
Dl. Alin Tișe:    

Bine . . .  
Dl. Iancu Gheorghe:  

Mulțumesc! 
Dl. Alin Tișe:    

Bine am reținut.  
Dacă nu mai sunt alte intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre 

analizat.  
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online 

de videoconferinţă. 
În urma operaţiunii de votare se înregistrează: 29 de voturi „pentru” și  1 

membru nu a votat, astfel Consiliul Judeţean adoptă Proiectul de hotărâre 
privind exprimarea acordului Consiliului Județean Cluj pentru participarea la 
implementarea proiectului VELO APUSENI - Amenajare trasee cicloturistice în 
munții Apuseni, pe zona județelor Bihor, Cluj și Alba din Investiția I.4 
Implementarea a 3.000 km de trasee cicloturistice la nivel national, finanțat 
din PNRR,  Componenta 11 – Turism și cultură, acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 232 

* 
*         * 

Stimați colegi vă mulțumesc pentru vot și pentru susținerea acestui 
proiect. Mi-aș dori să putem să avem cât mai multe proiecte de acest fel, să 
întrunească o opinie a majorității colegilor și să ne bucurăm de aceste 
proiecte. Sper să și avem banii cu care să realizăm aceste proiecte.  

Următoarea ședință va fi de fapt, ședința ordinară din luna decembrie, 
cred că în data de 21 o să fie convocată, pentru a avea timp să putem și 
comunica proiectele cu Prefectura și să putem închide și anul. De aceea, cred 
că va fi atunci, în 21, pentru astăzi nu avem diverse.  

Vă propun să închidem ședința. Dacă sunt pe urmă intervenții sau 
discuții, putem în afara diverselor, pentru că repet ele nu există, fiind o ședință 
extraordinară, dacă nu, atunci în data de 21, când ne vom revedea.  

Pentru astăzi vă mulțumesc pentru participare, îmi cer iertare că v-am 
încurcat, poate, programul unora dintre dumneavoastră, dar am reușit după o 
noapte albă, colegii mei să finalizeze și acum încercăm în tot județul o 
mobilizare pentru a-i ajuta pe primari să emită hotărâri cât mai repede, și 
celelalte județe la fel, și sperăm să avem o șansă să luăm acești bani.  

Mulțumesc încă o data!  
Vă doresc o zi bună și să ne revedem sănătoși la prima ședință de 

Consiliu Județean.  
La revedere tuturor, o zi bună!  
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* 
 

Având în vedere faptul că au fost epuizate toate probleme înscrise în 
ordinea de zi, constat că lucrările prezentei şedinţe s-au încheiat. 

Ținând cont de prevederile art. 182 alin. (4) coroborate cu art. 138 alin. (13) 
din Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul 
administrativ, cu modificările și completările ulterioare, lista privind modul în 
care și-a exercitat votul fiecare membru al Consiliului Județean Cluj constituie 
anexă la prezentul proces-verbal și se va depune la dosarul ședinței. 

În conformitate cu prevederile art. 11 din Legea privind transparenţa în 
administraţia publică nr. 52/2003, cu modificările şi completările ulterioare, 
prezentul Proces-verbal se consideră minută, urmând a fi afişat la sediul 
Consiliului Judeţean Cluj şi publicat pe site-ul propriu. 

 Drept pentru care a fost încheiat prezentul proces-verbal. 
          
 
 

      PREŞEDINTE,                                   SECRETAR  GENERAL AL JUDEŢULUI, 
         ALIN TIŞE                                                         SIMONA GACI 


